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 ומנקים את הקיבוץ  וטעיםנ



 
 
 

שלום לכולכם. בואו נראה מה התחדש ומה 
 על סדר יומנו: 

 
כבר כמעט שנה הקורונה ממשיכה לככב. 

 .וכאילו כלום לא השתנה המגפהבתוך  כולנו
המסכות עדיין אך אמנם רובנו כבר מחוסנים 

 הפעילות החברתית מצומצמתועל  הפנים 
הזום חוגג  והתחושה מאד לא  ומוגבלת.
נצטרך ללמוד לחיות בצל ש אני בטוחברורה.. 

 .הקורונה עוד זמן רב
 

בשבועות הקרובים מתקרבים שני חגים 
פורים ופסח. לפני שנה נאלצנו  –חשובים 

לוותר ולא לחוג אותם ועולה דאגה גדולה 
ואמתית שגם השנה אנחנו עלולים שלא 

 לקיים אותם. קשה...
 

המועד האחרון להגשת  אתמול היה ,בינתיים
החיבורים עדיין לא  .תהרשימות לבחירו

ברורים אבל מסתמנים כמה דברים  מדאיגים 
בצד שלנו )שמאל( מהצד המשיחי של המפה ו

אין אור בקצה המנהרה... הפיצולים חוגגים. 
)האור היחידי הוא אולי מרב מיכאלי בראש  

 העבודה(
  

א המון תנועה אחת התוצאות של הסגר הי
ברגל והתרוצצות של ילדים ופעוטות 

זה דורש המון  ברחבי הקיבוץ.פניים ובאו
, המכוניות תשומת לב מצד בעלי הקלנועיות

מכוניות . נהגי ההקיבוץרים בשבילי אהקלבקו
דווקא  .בזהירותסעו וצמצמו עצמכם אנא, 

 היו הרבה רגעים של  כמעט...בזמן האחרון 
 

בשעה שאני כותב את השורות האלו, מתארגן 
שלנו. אני  900שידור חשוב בזום ובערוץ 

מתכוון לשידור סרט שמספר את סיפורו של 
שלחם במלחמת יום כיפור  129גדוד הטנקים 

על רמת הגולן. זהו הגדוד של עמנואל רונקין 
בן הקיבוץ שנפל באותו קרב. רבים בקיבוץ 

את דמותו עוד זוכרים היטב את עמנואל ו
ויהיה בוודאי מרגש לצפות בסרט. מקווה 

 לפרסם רשמים בעיתון הבא. 
  

 
 בכל  זאת  מבצבצת תחושת אביב...ו

חג הנטיעות בט"ו בשבט נפל על ימי גשם. 
אבל  ,ו לדחותנשתוכננו נאלצ נטיעותאת ה

 לקייםהצליחו בקיבוץ  "מרוץ העצים" את
. אני בטוח למרות הגשם שקצת הטריד

  .תקיים באחד הימים היפיםשהנטיעה ת
 אסור לוותר ולהיכנע לאילוצים. 

ננסה לפרסם בעיתון הבא את החידון שהוכן 
 גם הוא לחג. בלי נדר... 

 
בעיתון שלל תמונות של עצים בקיבוץ וגם 

של תמונות מחגי נטיעות בעבר הרחוק 
 שקיבלנו באדיבות הארכיון המקומי. 

 םשבת שלום ו... שנשמע גם מכם!    אברה
 
 

 
 
 3.2.1995 ברצי בורשטיין 

 3.2.1997 אדיב רבקה
 6.2.2010 חנה ידון

 8.2.2003 אליזבט אלטמן
 10.2.2018 משה ארליך

 11.2.1975 מעייני יעקב
 13.2.2006 דינה לוי

 14.2.1983 פרנקל צמרת
 14.2.2001 גרשוני יחזקאל

 15.2.1966 ארזי יונה
 17.2.1974 זינגר מיכאל

 17.2.1985 אברמוב אולג
 18.2.1997 קדמי זוהר

 20.2.2000 שפיר יהודית
 21.2.2016 יענקל'ה וילנסקי 

 23.2.1999 ( בנקוצבי) בנקה
 23.2.2003 חמדה ינאי

 26.2.2007 דבורי פרנקל
 27.2.1975 שואף-בן טל

 29.2.1996 דוקטורס סמי
 27.2.2006 מרים זיידמן

 28.2.1967 כפרי רעיה
 28.2.2003 רוסמן מאירקה

 



 
 חברתיתהנהלה הה ישיבת

 24/1/21מיום 
 

הגר, רחלי, לימור, רינה, עמי, יואב,  – נוכחים
 ירון, נטע, נופר

 עופר מסד חסר:
 
 נמסר דיווח לגבי עתידה: – נגריה[ 1
 
 קהילה, אחריות העברה הנגריה ל 2020-ב

 לטובת שירות לחברים. 

  בגירעון בשנים האחרונות סיימה הנגריה
ש"ח  60,000 -כ       ובשנה האחרונה של 

 שנתי.

  בניסיון לשמר את השרות לחברים
ולקיבוץ, תיסגר הנגריה כיחידה עצמאית 

והנגר יעבור להיות חלק מנותני השירותים 
 השיכון.אגף של אחזקת הדירות באחריות 

  באפריל תעשה בדיקה נוספת לגבי המשך
 .הצורך באחזקת נגר

 למבנה כניסה של פעילות נוספת  נבחנת
ההוצאות  ה שלהנגריה לטובת חלוק

 .מהמבנה עם גורם נוסף

  אביטל מסד מסיים בסוף ינואר לנהל את
הנגריה. מפגש תודה לאביטל על ניהול 
הנגרייה לאורך השנים, יתקיים בהמשך 
 השנה, עם פתיחת ההגבלות להתכנסות.

 
 
  -  השתתפות בשיחות קיבוץ וקלפי[ 2
 

דיון וחשיבה בנושא הגדלת התקיים 
ההשתתפות בשיחות קיבוץ ובהצבעות 

 הקלפי.
 הערות שנשמעו בדיון: 

  יש חשיבות רבה לדיאלוג, לשיח ולשותפות
 הציבור. חשוב שהחברים ויקבלו מידע ישיר.

 
 

 

  לסמן ביומן יום קבוע אחת לחודש כדאי
לשיחות בנושאים שונים, גם נושאים לדיון 

קיבוץ חשובה ה. שיחת )ללא החלטות( בלבד
להעברת מידע בתחומים שונים )חיבור 

לעסקים, מפעלים, חקלאות, מיקוד באגפי 
 הקהילה וכו'(.

  שיחה תגרום ליותר אנשים ה במהלךהצבעה
להיות חלק מהשיחה ולהשפיע, ללא קלפי 

 לאחר הדיון.

  ,צריך מהלך רחב יותר של שיתוף ציבור
בוועדות, מעורבות שילוב חברים נוספים 

 בצוותי חשיבה.

 

  השנה האחרונה מאד עמוסה פנימה בבית
בעקבות הקורונה. אנשים עסוקים בביתם 

 ובילדיהם. פחות פנויים לשיחות קיבוץ.

  כדאי לבדוק מה נעשה בקיבוצים אחרים
 ואולי ללמוד דבר או שנים שמצליחים.

 
  – ארנונה[ 3
  לשנתהשומות של הארנונה ערכי התקבלו 

 מהמועצה האזורית.  2021

 שנה ההשומות גבוהות משמעותית מ
מוסיפות במגורי גם כי הן  קודמתה

 החברים את שטחי השרות והמרפסות.

  הגשנו בקשה לארכה לערר ואנחנו ממפים
 את ההפרשים לקראת הגשת הערר.

  נבדקת התארגנות קיבוצים וישובים
לערעור קולקטיבי מול המועצה על שיטת 

 החישוב.

 
 

 
                                חברתיתההנהלה ה ישיבת

  31.1.2021מיום  
: הגר דוכס, נופר מעין, נטע רחמן, נוכחים

יואב גירש, עמי זינגר, עפר מסד, לימור 
 בוכריס, ירון רייז

 : רינה כהןחסרה
 מנהל משאבי אנוש –: הראל כהן מוזמן

 
  - 1נושא 

 בקהילההצעה לתקנון ועדות והנהלות אגפים 
 
 

 :כללי
ועדות והנהלות האגפים באות לתת מענה 
ציבורי להחלטות השונות של האגפים.  כל 
ועדה או הנהלה מקבלת החלטות מדיניות 



ודנה בסוגיות של התחום.   ועדות והנהלות 
חשובות לטובת שיתוף הציבור והגדלת מעגל 

 השותפים בעשייה ובהחלטות הקיבוץ.
, 2017 -שאושרה בחוברת המבנה האירגוני 

התייחסה מבחינה תקנונית בעיקר להנהלה 
חברתית וכלכלית. יש כעת לקחת את הועדות 

וההנהלות השונות ולתת להן תיקוף ותקנון 
כללי אחיד. בנוסף לאחר איחוד מנהל 

הקהילה ומזכיר הקיבוץ וקליטה של מנהלת 
כספים שאינה חברת קיבוץ יש לעדכן את 

 ה הארגוני.החלטות השיחה בנושא המבנ
 

להלן התייחסויות לנושא בחוברת המבנה 
 האירגוני:

 
 מילון מושגים:

I. קהילתי לטיפול בתחום -צוות ציבורי – ועדה
מוגדר, המורכב בד"כ מחברי קיבוץ הפועלים 

בהתנדבות. חבריה לא מוגדרים כעובדים, 
חוקי עבודה ותקנון העבודה של הקיבוץ אינם 

חלים עליהם והם אינם כפיפים של רכז 
הועדה. רכז הועדה יועסק במסגרת "עיסוק 

חברתי מתוגמל", בתשלום חודשי גלובלי 
טור ממיסוי פנימי )כל עוד מתאפשר הפ

חוקית(. ריכוז ועדה לא יחשב כתעסוקה 
ראשית, ובד"כ יבוצע כפעילות נוספת מעבר 

לעבודת החבר, ללא הגדרת היקף משרה, ללא 
 זיכויי היעדרות, וללא הפרשות סוציאליות.

 

II.  יחידה ארגונית בעלת סמכות ואחריות  –אגף
 -חידותלניהול תחום מוגדר. אגף יכיל בד"כ י

 
משנה, ויעסיק מנהל )או רכז( ועובדים, 

בתמורת שכר, ובהתאמה לחוקי העבודה 
ותקנון העבודה בקיבוץ.  עובדי האגף, חברים 

ו/או שכירים, יהיו כפיפים של מנהל האגף. 
יוגדרו למנהל ולעובדים היקפי משרה, 

וישולמו להם זיכויי היעדרות והפרשות 
נימי של סוציאליות. משכרם ינוכה מיסוי פ

 הקיבוץ. מנהל האגף ועובדיו יתומחרו לפי 
 

שכר שוק, ועבודתם באגף תחשב כמשרתם 
 הראשית או כחלק ממשרה ראשית.

III.  בכל ההנהלות ישמר רוב של חברי
קיבוץ נציגי ציבור על פני ממלאי 
 התפקידים. )צריך לחשוב על זה(

IV.  / לא ישב נציג ציבור ביותר מהנהלה
 דירקטוריון אחד של הקיבוץ

V.  שילוב צעירים,  הכשרת דור המשך לניהול
המערכות הקיבוציות ושילובם בהנהלות 

 השונות.

 

 
 הנהלה חברתית: 

 
: מזכיר קיבוץ, מנהל קהילה, יו"ר הרכב

 6חינוך, רכז בריאות ורווחה, רכז תרבות, 
 נציגי ציבור.

 
: מנהל הקהילה, מזכיר, יו"ר אופן מינוי

ורכז התרבות החינוך, רכז הבריאות והרווחה 
נציגי ציבור  6מכהנים מתוקף תפקידם. 

 נבחרים בקלפי.
 

. )לא ברור 2+2: לנציגי ציבור קדנציה
 מספיק(

 : שיחת קיבוץכפיפות
 

 משמר זבולון:

 נציגי ציבור. 4: יו"ר משמר זבולון, הרכב
 :תחומי אחריות



קשר עם גורמי חוץ לגבי נושאים הנוגעים • 
ארגונים לעסקי הקיבוץ: משרדי ממשלה, 
 אזוריים, מועצה, תק"צ, עו"ד וכו'

 ניהול כספי התאגיד

: מנהל הכספים מכהן מתוקף אופן מינוי
 נציגי ציבור נבחרים בקלפי. 4תפקידו. 
 .2+2: לנציגי ציבור קדנציה
 : שיחת קיבוץ.כפיפות

  צוותים וועדות באישור ההנהלה החברתית:
ו.פרט, חינוך, תרבות, בריאות ורווחה, 

רכב, מזון, איכות סביבה, שיכון,  בטיחות,
צעירים, תכנון, בריכה, צמיחה דמוגרפית, , 

 ועדת למניעת הטרדה מינית
 

  ועדות במינוי ההנהלה הכלכלית:
 ועדה כספים.

  ועדות במינוי שיחת קיבוץ:
 ועדת ביקורת, צרכים מיוחדים

 
להלן ההצעה לאישור לגבי הועדות 

 :הקהילתיות וצוותי העבודה
  הועדות מאושרות בהנהלה  -אישור הועדה

חברתית, לאחר בחירתן ופרסומם 
בפרוטוקול. *ועדת ביקורת וצרכים מיוחדים 

 באישור שיחה –
 התכנסות הועדה אחת לרבעון  – התכנסות

 )לכל הפחות( וניהול פרוטוקול.

  ייצא קול קורא לכלל  –בחירת הנציגים
 חברי הקיבוץ בנוסף לפניות האישיות.

 בכל הועדות ישמר רוב של  - ועדההרכב ה
חברי קיבוץ נציגי ציבור, על פני ממלאי 

התפקידים. עם המלצה לשמור על ייצוג של 
 כלל האוכלוסייה.

 קדנציית נציגי הציבור היא  – קדנציה
לשנתיים + שנתיים .  אחריות מנהל האגף 
 למעקב.  אין הגבלת קדנציות לנציגי ציבור.

 ור יוכל לשבת נציג ציב - השתתפות בועדות
ועדות בלבד, בו זמנית, כנציג ציבור  2-ב

אישור חריג   -)בנוסף להנהלה אחת(.   
לכהונה בועדה נוספת בסמכות הנהלה 

 חברתית באישור פרטני

 צוות שנבחר לטיפול  – צוות משימתי
בנושא מסוים )כמו: בחינת והמלצה על 

מבנה אירגוני, בחינת תהליך וכו'(, לצוות 
 רור כולל משך הזמן לעבודתויוגדר מנדט ב

 
 על כל אגף לכתוב נספח  - תקנון הועדה

לתקנון עבודת הועדה הכולל: מטרות 

העבודה, סמכות הועדה, הרכב הועדה ועוד 
 שיאושר בהנהלה חברתית.

 
  החלטה: הנהלה חברתית מאשרת את

התקנון החדש. הנושא עובר לאישור 
שיחת קיבוץ. לאחר אישור שיחה 

 יפתחו ויוסדרו מחדש.הרכב הועדות 
 2 ]דיון ראשוני בנושא הגיוסים 
  נערך דיון ראשוני ולמידה של נושא

 הגיוסים. 
 3 ] קבלה לחברות מלאה של ליאור

 ושני מאיר )רוסמן(
  שני וליאור הביאו רצון לעבור

 לחברות מלאה. 
  נערכו הבדיקות הנוספות הנדרשות

לקראת המעבר ואין מניעה מלאשר 
 זאת.

 פה אחד! החלטה: מאושר 
  ההנהלה החברתית רואה חשיבות

גדולה לאיחוד סטטוסים בקיבוץ 
ובמעבר לחברות מלאה של עצמאות 

 כלכלית וברי רשות.
 

 
 המזכירים.

 
 

 
 2021פברואר 

 
  – קורונה
  חולים  0נכון להיום אנחנו עומדים על

 מבודדים בלבד 2-ו

  אחוז המתחסנים בקיבוץ עומד על– 
57% 



  לאחוז גבוה של יש חשיבות גדולה
מחוסנים לחזרה בטוחה לשגרה. 

אנחנו מבקשים לאחר פתיחת החיסון 
 לכל הגילאים ללכת ולהתחסן.

  מי שמתקשה בקביעת תור, מוזמן
 לפנות לנופר לסיוע.

 
  – נגריה
  לאחר מספר חודשים של דיונים

ומחשבות הוחלט בשיתוף אביטל, 
לסגור את הנגרייה ולהעביר את הנגר 

 נותני השירותים בבניין.כחלק מצוות 

 

  תודה לאביטל על ניהול
הנגרייה לאורך כל השנים, 

השרות המקצועי הניתן 
 לחברים ולענפי הקיבוץ,

הנות מהשרות ינמשיך ל
והמקצועיות במסגרת 

המסגרייה והטיפול בבית 
העלמין.  אביטל כמו כל 
דבר שבאחריותו, נתן מכל 

 ומענה.מסור הלב שירות 

 
  – שיחת קיבוץ

 22/2  תתקיים שיחת קיבוץ על שני
 נושאים:

 2020ח המבקר על ביקורת "דו .1
 בנושא הביטוחים. 

עדכון המבנה הארגוני בנושא  .2
 הועדות  של אגפי הקהילה.

  שיחת הקיבוץ תתקיים בזום ובערוץ
היות נהדרת ל , זו הזדמנות900

שותפים ולהצטרף, בלי לצאת מהבית, 
 לשמוע ואף להשמיע דעה.

 

  – בטיחות
  לאחר מיפוי המדרכות והצמתים

המסוכנים הוספנו פסי האטה למניעת 
תאונות. הפסים מותאמים למהירות 
הנסיעה המותרת בשטח הקיבוץ עד 

יש מעבר המדרכות קמ"ש, במרכז  20
 לאופנים וקלנועיות ללא מדרגה. 

אנחנו מזכירים שוב לכל נהגי הרכב 
והקלאבקר בשטח הקיבוץ, יש לתת 

 י הרגל ורוכבי זכות קדימה להולכ

האופנים. כמו כן נזכיר, כי נהיגה 
שיון יקאר מותרת רק לבעלי ר-בקלאב
 נהיגה! 

 
 ארנונה
  2020אוקטובר  –בחודשי ספטמבר 

בוצעו ע"י המועצה מדידות לעדכון 
קיבלנו את  .יבוץשומת הארנונה בק

 ןמדידות בינואר ואנחנו בוחנים אותה
להתאמת הנכס בארנונה לבית האב, 
סיווג הנכס והשטח לחיוב. בהתאם 
לגודל הבית יעודכן בחודש פברואר 

 2021ורטרואקטיבית החל מינואר 
המס המוניציפאלי המחושב לפי 

 מדידת הארנונה.
  במדידה החדשה של מבני המגורים

עודכנו השטחים שנוספו לבתים 
בבניה פרטית, הוספו לחישוב שטחי 

 מחסנים ומרפסות מקורות.  השרות,

  בהלך השבוע הקרוב נקיים זום להסבר
המדידות החדשות, ניתן לעיין בקלסר 
המדידה ולקבל את הנתונים במשרד 

השיכון או אצל ירון לפני החיוב 
 בתקציב. 

  בבתי המגורים סיווג המרפסות
שחושבו עד השנה כפרגולות למרפסת 

מקורה מוסיף שטח גדול לחישוב 
חודש הקרוב נעסוק הארנונה, ב

במיפוי המרפסות ובחינת הסיווג 
להקטנת הארנונה והמס המוניציפאלי 

לפי הכללים שסוכמו עם מחלקת 
 הארנונה במועצה.

 הגר דוכס

 



 
מבצע שילוט העצים היפים 
 והמיוחדים במרכז הקיבוץ

ניטעו  ,במרוצת שנות קיומו של קיבוצנו
בחצר הקיבוץ עצים רבים ומגוונים. נטיעת 

עצים בארץ ישראל היוותה סמל למשאת 
 –נפשם של החברים להתערות במקום 

שורשים עמוקים ויציבים בקרקע וחזון 
 להתרוממות הנפש.  -לצמרות השואף לגובה, 

סמל של תפיסה אפשר לראות בגן הקיבוצי 
חברתית וקהילתית. יפי העצים, הדשאים 

וטיפוח הנוי הוא מדד חשוב לשביעות הרצון 
 של החברים מאיכות חייהם.

  

)יוסף בן  ז'ופשחלוץ הגננים בקיבוץ היה 
ערב(, שבמשך שנים נאבק כנגד כל הסיכויים 

, 1940על יצירת גן ונוי בחצר קיבוץ. בשנת 
קע, היה הקיבוץ מקום שנת העלייה לקר

של חולות ושל  מכל צומחשומם, חשוף 
ביצות. מעט הצמחייה במקום כללה בעיקר 

עשבי בר, קוצים ושיחים. ג'ופש, שראה 
רי על אדמת בחזונו גן פורח, היאה לישוב עב

ארץ ישראל, נרתם למשימה ולא וויתר. את 
מאבקו לנטוע עצים ולשתול דשאים ופרחים 
כנגד כל הסיכויים הוא מתאר בספר הקיבוץ 

 : שיצא בחצי היובל להתיישבות (1958)

הישימון  :הם עמדו זה מול זה"
והאדם. זה אמר  –הצורבני של החול 

להציב רגל וזה נשפך, ניגר מתחת 
זה אמר לתקוע את יתד  לכפותיו.

אוהלו, וזה הפיץ את גרגיריו המלוחים 
 אל נחיריו.

אמר האדם: "אינני מתיירא מכסותך, 
 הראה את תוכך".

והחול חשף את תוכו, התיך את עצמו 
 חול, חול חול... –

ומעלה עדיין והוא, האדם, ממתניו 
מחוצה לבו, חרק שיניו והעמיק אֶת 

 האֵת.

 "כך התחיל המאבק,,,

נוי פיתוח ויצירת העם עבודתו המפרכת ביחד 
את תורת הגננות דאג ג'ופש להשתלם וללמוד 

ברבות הימים היה אחד וואדריכלות גנים 
האנשים הידועים בתחום בארץ. הוא הוציא 

לאור מספר ספרים והיה ממקימי ארגון 
הגננים הארצי. כאשר פרש לגמלאות המשיך 

ולתרום בקיבוץ ענף הנוי את ללוות 
המפעלים הרבים . בין ותיו ויכולתומידיע

וא ערך סקר מפורט של כל ה במהלך השנים,
של העצים המצויים בקיבוץ בתוך המינים ו

שכונות המגורים. ברשימה זו נכללים למעלה 
ם עצי נוי ומיעוטם ברו – )!(  מיני עצים100-מ

 סוגי עצי פרי.

שלקחו לידיהם את  הממשיכים הגנניםדור 
ענף הנוי לאחר מכן, המשיכו במאבק על 

וץ. הם המשיכו לנטוע טיפוח מראה הקיב
חורשות, הוסיפו מיני עצים רבים ועצים, 

ייה קטיפחו את הדשאים. סודרה מערכת השו
מסודרת בכל רחבי הקיבוץ. יאיר בר דוד, 
יורם אלון, יוסי פרלמן ורעיה גדיש ידעו 



יף עומק ונופך לשלל לשמור על הקיים ולהוס
 מגוון העצים. 

ים והמיוחדים השזורים כאן בנוף, העצים הרב
מתנוססים במלוא הדרם בכל רחבי הקיבוץ 

וגם בשוליים שבהיקף, הם פרי חזון ומחשבה, 
מעשי ידי אדם ולא מתנת הטבע. נדרשו 

הרבה שנות עמל ויגיעה של הגננים 
לדורותיהם ונכונות הקיבוץ להשקיע 

 ן המטרה הזאת. משאבים למע

  

א גן פורח להנאת כיום הקיבוץ כולו הו
ויופיו המרהיב של הגן  החברים ולגאוותם

הקיבוצי מושך גם את תשומת ליבם של 
של קבוצות התיירים  ,המבקרים הרבים

והאורחים. מספר לא קטן של עצים הם 
 מיוחדים, ואפילו נדירים בנוף הארץ.

 החבעקבות פניות של חברים לא מעטים לק
קבוצת חברים להציב שלטים ליד  העל עצמ

חלק מהעצים הממוקמים במרכז הקיבוץ. 
הצוות, שקיבל את ברכת הדרך מההנהלה 

 עצים, הראויים לדעתו  20-החברתית, סימן כ

 

לשילוט על פי קריטריונים של יופי, נדירות 
של נסיבות  ,בנוף וקשרים היסטוריים

תם. נטיעתם או סיפורים מעניינים שליוו או

תשומת לב רבה הוקדשה  לצד האסתטי 
 ולסיכוי שהשלט יהיה עמיד מפגעי הזמן. 

רעיה גדיש, אבי בלן,  העוסקים במלאכה הם: 
, גיורא דדודי קורן, אפרת שדה, רותי בן דו

 ד. וגירש  ורחלי בר ד

 

אנו רואים חשיבות רבה בשמירת העצים 
ובשילוט שמותיהם למטרות ידע וגם למען 

עצים  20-לילדינו. עד היום תיעדנו כחינוך 
שאנו רוצים להציב לידם שלט הנושא את 
שמותיהם. בהמשך נפרסם גם חומר רקע 
בכתב, שיאפשר להתחקות אחר מוצאם 

 ונסיבות נטיעתם בחצר הקיבוץ.

 רחלי בר דוד

 

 בני ברק –צילם את כל העצים 



 
 ממשפחת הרץ

 
מכל  מבקשים להודותאנחנו 

 .על מותו של מיכאל ז"ל המנחמים  לכל הלב

קרובים   ע"י הרבה חברים הרגשנו מחובקים
 ורחוקים.

   אכן פגשנו את הפנים היפות של הקהילה.
תודה לאביטל 

מהלך ב ומסירות  ברגישות  שטיפל  מסד
 קבורה.ה

בירק על הטיפול  דוכס וליאור תודה להגר
   .מכל הלב

 .שתמיד שם בשבילי תודה לחברותי הטובות
 

תקופת האבל אינה קלה 
כל  -קשה עד מאד לכן   הקורונה  ובתקופת

התקבלה בתודה   נגיעה שלכם חברים
   והערכה.

  מאחלת לכולנו בריאות טובה
                

  רימונה   ומשפחת הרץ
 

 
 נוסטלגיה קיבוצית
המפגש היה בהודו במסגרת יריד הייטק 

התמונה הגיעה מבנגלאור  -בינלאומי 
שבדרום הודו שם מתקיימת תערוכה של 

)הבן של וורה( טס לשם  יהוא עופראלביט. 
 . כבכיר בחב' אלביט במסגרת תפקידו

עם תג ועליו בתצוגה הוא מסתובב מובן ש
איש ביטחון  - ארבל רפאלישמו ותפקידו. 

 שנמצא במקום לשמור על הישראלים. 
 

 
 

 של יהוא הוא זיהה את הכתוב על התג
, מה שהביא לפגישה מרגשת בפניו הזדההו

)משני דורות שונים( בין שני בני כפר מסריק 
 בהודו הרחוקה.

 סיפרו: וורה וארנון           
 

 
 



 
 נפגשים בגיל

בצוות "נפגשים בגיל" יש שינויים פרסונליים. 
נילי שר הביעה את רצונה לסיים את 

אחרי תקופה רבת שנים של  בצוות. פעילותה
גמלאים, ברצונה פעילות בתחום הרווחה וה

 .תה האישיתלשנות כיוון בעשי

נו לה על יהודודה מנילי יפרמפגש קיימנו 
פטירתה של  שאחרילזכותה ציינו . פעילותה
המשיכה את ולא ויתרה  היא ,חוה ז"ל

 המפגשים. בהצלחה לנילי בהמשך דרכה.

גליה שטיין הסכימה להצטרף לצוות ועל כך 
 אנו מודות לה ומאחלות לה בהצלחה.

התקופה  האחרונה הייתה מאד לא פשוטה, 
וצוות קורונה ניסינו להלך בין הנחיות "צחי" 

 לבין הסגרים. -המקומי 

הצלחנו לקיים מספר שיים למרות הק
מאז הדיווח של הפורום שלנו, מפגשים 
 האחרון:

 18.11  יוכי עם  –תכנון ועיצוב פנים
 פליישמן.

 23.11  נסיעה  -קלנועיות וקלאב קרים
 נועם שחף מעין המפרץ.עם  –בטוחה 

 14.12  החינוך המוסיקלי בעידן הדיגיטלי– 
 גיא שמאלי.עם 

 23.12 מוא"ז אתגרים בתקופת הקורונה ב
 אייל רייז.עם  –מטה אשר 

המפגשים היו מעניינים ותורמים ועל כך 
 תודתנו על ההיענות.  

תחילה עקב מזג האוויר  ,הטיול שתוכנן נדחה
ולאחר מכן בעקבות המצב. לא התייאשנו 

תקווה שנוכל בעתיד הקרוב להיפגש  וכולנו
 פי ההנחיות.  לעולצאת לטיולים כמובן 

 

 

 

 כבוד כל תכננו מפגש ל, האזרחיתלסוף השנה 
בגלל  .2020שחגגו בשנת   80 -הובנות בני 

המצב וסיבות נוספות לא הצלחנו לקיים 
שלחנו לכל אחד עציץ עם ברכה. לכן ואותו 
 הם:"החדשים"  80-בני ה

אדם שביט, ישי שמאלי, מיכה פרנקל, נילי 
 זאב וחנה ליסאי.-בן

מזל טוב  -ולבני משפחתם לחברים שחגגו 
 הרבה שנים של בריאות הנאות ונחת.עוד ו

                       

 בריאות טובה לכולנו בתקווה שניפגש במהרה

, ב"ד נילי ב"ז, תלמה -צוות "נפגשים בגיל"
 ורדי. וחדוהשטיין , גליה שני נינט

 

 

 

  



 
 חג האילנות

 

שיר ילדותנו "כך הולכים השותלים, רון בלב 
שייך לתקופה שהסתיימה. ” ואת ביד...  

עצים היום, במקום לנטוע עצים, מעתיקים 
לשטחים חשופים, שעוד נותרו  בוגרים

במדינתנו הקטנה. במקומם בונים עוד ועוד 
בניינים למגורים ולמסחר, עבור אוכלוסיית 

לתשעה מיליון תושבים, כבר הארץ שהגיעה 
.עוד לפניה ועתידה  

 

החג נשאר אך קיבל תוכן חדש, לא פחות 
כעת יש לשמור ולהגן  –בעבר אשר חשוב מ

על הצומח ועל חיות הבר. להרבות בשיתוף 
פעולה עם הטבע, להבין את איכויותיו 

לחיי האדם. הקורונה שפרצה לחיינו ותרומתו 
מים", חידדה היטב משימה זו. "הטבע איננו ת

, הארץ-סבירים המומחים לחקר כדורמ
"כשפוגעים בו הוא מחזיר בחזרה  

 

 
 

העצים רחבי הענפים ומרבי הצל, הם "
הטובים ביותר לסביבתם. עץ אחד כזה עושה 
עבודה  אדירה" מסבירה לי רעיה גדיש , רכזת 

הוא שווה ערך לעשרים “ענף הנוי בקיבוץ. 
האוויר, עצים קטנים. הוא סופג את זיהום 

משחרר חמצן לסביבה, הצל שלו מוריד את 
הטמפרטורה בין שלוש לארבע מעלות, וידוע 

שהצבע הירוק של העצים, בשלל גווניהם  
הירוקים,  מרגיעים את הנשמה ומשמחים את 

הלב. יש לנו בקיבוץ מגוון של למעלה 
.מחמישים סוגים של עצים נטועים  

 

, לאחרונה מדדנו את שטחי הנוי בקיבוץ""
יש לנו מאה “מוסיפה רעיה עוד מידע, 

ושישים ואחד דונם של דשא המקבל השקיה, 
ועוד חמישים דונם שטחי כיסוח ודשא ללא 

.השקיה  

צוות הנוי מונה שלושה עובדים במשרה 
מלאה ופנסיונר בחצי משרה. כדי לאזן את 
התקציב הקטן של ענף הנוי, אנחנו עושים 

הקיבוץ עבודות גם למתחם "נעמן" ולמפעלי 
.בית העלמיןלבנוסף לשטחי הקיבוץ ו  

 

. רק לצד הגברים בענף הנוי עבדו תמיד נשים"
בשנים האחרונות הוא הפך להיות בעיקר 

אני למדתי “גברי", מוסיפה רעיה ומספרת. 
חקלאות והתמקדתי באדריכלות נוף 

ובקורסים מתאימים להבנת הנוי הקיבוצי. 
הקורסים הרבים שהשתלמתי בהם לאורך 

שנים, עוזרים לי מאוד בעבודה המקצועית ה
".בענף זה  

 

 
 

עץ גדל צמרת, לדוגמה, הוא הפיקוס הענק 
ליד "ספסל הבטלנים". שתלה אותו אסתר 
ריזו'ב, שגם היא עבדה בענף הנוי, כשהיה 

עדיין קטן וצעיר. מספר שנותיו של פיקוס זה 
. רעיה מספרת: למעלה מחמישים שנה –
התארחה בביתי לפני מספר חודשים "

. ישבנו סטודנטית מאוניברסיטת חיפה
לה על תולדות במרפסת המוצלת, וסיפרתי 

הקמת הקיבוץ, על החולות שהיו מסביב, ללא 
..."עצים וללא דשאים. היא לא האמינה לי  

 

העצים יודעים ומאמינים לסיפור גדילתם. 
.פשוט לנטוע עץ - אותם לא צריך לשכנע  

 

 

 גליה שטיין
 ברקצילם: בני 



 
 !משפחת כפר מסריק יקרה

בצער רב ובלב כבד נאלצנו, בשל שיקולים 
אישיים, לעזוב מקום שהוא בית עבורנו כבר 

 שנים רבות. 

לעולם לא נשכח את הליווי והתמיכה של 
הקהילה המדהימה שלכם, מרגע שנועם חלה. 
התחלנו במגורים באורחן, שם היינו עטופים 

 על ידי כל כך הרבה אנשים, והמשכנו
לחברות בקיבוץ. ההתמודדות אף לשכירות ו

עם האתגרים הקשים שזימנו לנו חיינו, היתה 
רכה ונסבלת הרבה יותר בתוך קהילה חמה 

ואכפתית, שמקפידה על פעילויות קהילתיות 
 בחגים ושבין שביליה כל כך נעים לטייל. 

להיות אנו אסירי תודה על השנים בהן יכולנו 
לשאוב מהמשפחה הגדולה שלכם, חלק 

אנרגיה מהיופי והשלווה הקיבוצית ולהרגיש 
 בטוחים ועטופים על ידי אנשים מקסימים. 

אומנם עזבנו את הקיבוץ אך לעד תהיו 
 בליבנו וחלק מאיתנו. 

תודה על הכל ואנחנו בטוחים שנתראה 
  בהמשך.

 משפחת הרשקו.

 

 

 

 

 

 

  

 אוספים מצוות 

 

קט מיון שנת המצוות שלנו בפרויילדי 
 הבקבוקים.

 פיתוח הבוסתןלמוקדשות ההכנסות 

 אכן מצווה ראויה.

ניתן וחשוב להמשיך להביא בקבוקים 
 לפיקדון )האיסוף צמוד לדריה(

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

:  במסגרת החיפוש שלי אחר תמונות מהעבר הרחוק הפתעה –והפעם 
לושקה וחדת. התמונה צולמה ע"י נתקלתי בתמונה מי ,בטששצולמו בט"ו ב

, אחד מראשוני הראשונים בקיבוץ. לושקה היה גם מראשוני דוד-בר
הצלמים בקיבוץ אם לא ה... איכות הצילום הפתיעה אותי וגם התוכן שלה. 
ועכשיו אני מבקש את עזרתכם:  א. התמונה צולמה בט"ו בשבט אבל באיזו 

שלידו התאספו  איפה נמצא העץבתמונה ו איזה עץ רואיםשנה? ב. 
היו  מי  –תמונה רואים תזמורת קטנה של כלי נשיפה בג.  החוגגים? 
                                                                                        הנגנים?  

 ה כבוד ! במי שיוכל לתרום ולעזור בתשובת לשאלות יזכה להר



 

 שלום לקהילת כפר מסריק, 
התמיכה המרגשת  אנחנו מבקשים להודות על

מילים טובות ומחזקות,  .שקיבלנו מהחברים
שיחות התעניינות כנה ומחבקת, פינוקים 

 מחממים עבור משפחתנו. 

 זה לא מובן מאליו. 

 30 -י בסביבה עירונית במשך כגרתאני עצמי 
עיר מותירה לך את הזכות להיות ה. שנה

היות בקשר אנונימי. ניתן לחיות כל החיים ול
אחרים, אפילו באותו עם שכן אחד או שניים ו

שמך ולפעמים את ידעו ילא  ,גרם מדרגות
וי פנייך. יש בזה יופי ויש ואפילו לא את ת

 בזה מכשול.

, קמה פניהבתקופה המאתגרת שהתייצבנו ב
סוללת אנשים שהביעה דאגה אמיתית לנו 

 סיוע מלא. ם הגישה גוקבועה לשלומנו ו

, עשית את כל הפעולות ברגישות רבה הגר
 ושיתוף.

, התגייסת במלוא ליבך לסייע אפרת שדה
בכל צרכינו והשארת תמיד תחושה שמדובר 

 .בעזרה מכל הלב

עזרת לנו כל כך עם הסעת הילדים , ניסים
 .בליווי הומור המאפיין אותך כל כך

, תודה על הימים שלקחת לטיולים את עינב
 הכלב שלנו מכל ליבך. תודה לנועם. 

, תודה לך על העזרה לאיתי שולה גינת
 במהלך שהותו בבידוד באורחן 

, תודה צוות אהבה בקורונה והמזכירות
 על הקשר הצמוד והדאגה הכנה לכולנו
 וההפתעות המדהימות שהענקתם לנו.

 

 

תודה למדריכי המרחבים והנעורים והילדים 
קבוצות עידוד  שיצרו ופינקו, הורים שעשו

 טלפוניות ומסיבות קטנות מרחוק.

פינקו מכל ליבם תודה לכל המשפחות ש
צרה מלהכיל ק, הרשימה וחיממו את ליבנו

 . חוששת לפספס מישהואני ו

ולסיום, שירה שלנו נמצאת בבידוד כבר 
עקב מחלה של  5.1 -חודש, התחילה מ

 מדריכה במרחב ותסיים בימים הקרובים. 

מתנה עם  תיבלה חביללפני שבוע היא ק
 התעודה הזאת.  -ומצורפת עבודות ליצירה 

 

 

 !בגאווה לחיות בקהילה שלנו

 משפחת בר דודגינסה                              

 



 

 

 

 עדכון מהנעשה

 מרכז קהילתי נעמן
 "אז מה היה לנו?" 

 
אנחנו לקראת היציאה מהסגר  

ואני רוצה קצת לשתף אתכם  ,השלישי
 .חוויותיי מהתקופה עד כהב
 

 התרגשתי הראשון בסגר        
 צוותים. שלנו בקיבוצים מהפעילות

 ,התנדבו חברים, פעלו הוועדות, קמו
( חוקמר) חם חיבור לאפשר כדי והכל

, ברוגע החדשה השגרה את ולקיים
 .הניתן ככל והנאה בטחון תחושת

, ההדדית הערבות ירתומאו התרגשתי
 שותפות ,בקיבוצים לוותיקים המחוות
 למען במיזמים בקיבוץ והנוער הילדים

 פרחים, לשבת חלות חלוקת ,הקהילה
 חלוקת, למבוגרים קניות, ש"בסופ

 הערוץ הפעלת, לנצרכים תרופות
 שבת קבלת עם הקיבוץ של המקומי

 תשחצים, תשבצים חלוקת, קהילתית
 החינוך דרך הילדים הפעלות, למיניהם

 יצירתיות בדרכים פורמלי הבלתי
 עם חברים של סרטונים ,במיוחד

, מרגשות מחוות ועוד מחזקות מילים
 שלוחת קיבוצי בקהילות לב מחממות

 !שלנו בקהילות גאה אני, נעמן
 

ראשון לאחר היציאה מהסגר ה 
המרכז הקהילתי חזר בסביבות חודש 

ת כללים פעלנו תח .מאי לשגרה חדשה
חלק  והוראות של משרד הבריאות.

 מהפעילויות חזרו במתכונת זו וחלקן
והעובדים נותרו עדיין  ,לא חודשו

 .בחל"ת

מקביל לסיום שנת הפעילות )יוני ב
(, קבעתי סבב פגישות ונפגשתי 2020

פקידים עם מנהלי הקהילה ובעלי הת
של קיבוצי השלוחה. היה ברור כי 

 ,הפעילות לא תוכל להתקיים בשלוחה
להעביר את הפעילויות  תהוהמגמה הי

, לתוך 2020-2021 ,לשנה הבאה
בקפסולה יישובית  קיימןלוהישובים, 

ובכמות המשתתפים על פי ההנחיות 
 באותה תקופה. 

 
 .שנת הפעילות הסתיימה בסוף יוני

כו גם ביולי, חלק מהפעילויות המשי
ללא מסיבות סיום, כמובן ללא הורים 

ומשפחה, רק ציינו באופן סמלי את 
 סיום הפעילות עם המשתתפים.

 
ובאוגוסט עבדנו על מערך  ביולי

הפעילויות והחוגים החדשים ופרסמנו 
את התוכנית לשנת הפעילות החדשה. 

חלק קטן מהפעילויות היה מתוכנן 
להתקיים בתוך השלוחה ורוב 

לויות, על פי הצרכים שעלו בסבב הפעי
הפגישות שהתקיים, בתוך קיבוצי 

 השלוחה עצמם.
 

 .בספטמבר שנת הפעילות התחילה
התחלואה במדינה היתה גבוהה 
 ,במיוחד, גם ביישובי מטה אשר

והממשלה החליטה על הסגר השני 
שכלל את כל חגי תשרי. שוב יצאנו 
 לחופש ופעילות השלוחה הופסקה.

 
שני היתה תקופת קופת הסגר הת

השתדלתי מאוד להתנתק  החגים.
ית, מהכל ולהתרכז במשפחתי הגרעינ
לבשל  לנצל את הזמן לעשייה משותפת,

ביחד ארוחות חג מיוחדות, ליהנות 
מטורניר משחקי שולחן )רמי קוביות, 

טאקי, דוקים, מונופול(, לצפות 
 .בסרטים ביחד כל המשפחה ועוד..

 



לאחר חג הסוכות, לאט לאט ובהדרגה 
המשק יצא מהסגר השני, התחלואה 

 ,ברקעכבר היו ירדה והחיסונים 
אוטוטו יגיעו. בנובמבר מחלקת ו

מרכז קהילתי מתנ"ס של התרבות 
מטה אשר בשיתוף החברה הכלכלית 

יידים על משאית, יצאה במופעים נ
אני ניצלתי את  שהופיעו בישובים.

ות את כולם, ההזדמנות והגעתי לרא
ביקרתי בכל קיבוצי השלוחה ואחרי 

כל כך הרבה זמן שלא ראיתי אנשים... 
התרגשתי ושמחתי לראות את 

. .המשפחות, הילדים כל כך גדלו ברגע.
 פשוט היה מרגש ומרענן!

 
מאחורי הקלעים חשבנו והבנו )מנהלי 

השלוחות במרכז הקהילתי מטה אשר( 
כי צריך לחשב מסלול מחדש, 

מחדש, לבדוק שוב מול בעלי להתארגן 
התפקידים בישובים צרכים, לבחון 

שוב את כל האפשרויות להחזיר 
פגוע בתנאי פעילות לישובים מבלי ל

נדרשנו גם  העובדים בחזרתם מחל"ת.
לאישורים מיוחדים מהרשות על מנת 

לחדש פעילות, על פי 'צו הבריאות' 
והנחיות משרד הבריאות. לבסוף, 

 - וב אצלכם"נולדה התוכנית "בקר
שלוחת המרכז הקהילתי אצלכם 

 בקיבוץ! 
 

בחלק מקיבוצי השלוחה התוכנית 
"בקרוב אצלכם" כבר התחילה לצאת 

"נס גדול  - ו את חג האורנחגג .לפועל
, השנה האזרחית החדשה היה פה"

איתה כל האיחולים ו הגיעה 2021
התחלואה  . ואזלעולם טוב ובריא יותר

 חיל!שוב עלתה והסגר השלישי הת
  

חשוב לציין כי בכל תקופות  שימו לב:
הסגרים המשתתפים בחוגים 

ובפעילויות קיבלו זיכוי כספי על 
 התשלומים.

עוד חשוב לי לעדכן אתכם, כי מחלקות 
המרכז הקהילתי המשיכו לעבוד 

אחרת, כמו למשל:  ונת כזו אובמתכ
מחלקת התרבות שעברה ל"תרבות און 

ים ליין" עם הרצאות מרתקות ומופע
בלתי החינוך הנהדרים, גם מחלקת 

כל התקופה במשך שמלווה  ,פורמלי
המורכבת הזאת את מדריכי הנוער 

 .וחברות הילדים ועוד
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

לחברי אני רוצה להודות  בהזדמנות זו
מטעם שלוחת נעמן,  "6"קומונת נעמן 

שמונה חבר'ה שלא הפסיקו להתנדב 
בכל התקופה הזאת, גם בימי הסגר, 

רות החינוך המיוחד שהמשיך במסג
במערך החינוך הבלתי ולפעול כרגיל 

הם  .פורמלי בקיבוצי השלוחה
השתלבו לעזרה ונרתמו לכל משימה. 

, שמלווה ליערה גינתתודה מיוחדת 
את הקומונה בימים לא פשוטים 

 .שכאלה..
  

קראת היציאה מהסגר זהו, אנחנו ל
קצת לשתף אתכם מה  השלישי ורציתי

"בקרוב  ...אזה. עד כ היה לנו
  !אצלכם"

 
 מתגעגעת מאוד, 

 שמרו על עצמכם ולהתראות
 

 שלוחת נעמן –מיכל אביב בנימין 



 

 

 

  

 ממשחק מרוץ העציםתמונות  למעלה:
 למטה: גיורא גירש מגדיר פרחים עלים


